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 סוגרים שנה !
 2019 פעילות השנת את עד מסכם והו

 

 
 משולחן היו"ר

 
 

 תושבים יקרים,
 

 בימים אלה מסתיימת שנת הפעילות הראשונה של הוועד. 
 

פתוחות לתושבים וישיבה אחת סגורה בהשתתפות   11ישיבות ועד, מהן  12במהלך השנה התקיימו 
 ראש המועצה ואנשי צוותה. 

 
וקודמו נושאים  כל הוועדות שמונו ע"י הוועד פעלו היטב. במהלך השנה התקיימו עשרות ישיבות 

 עדות מופיע בעלון זה. והוהפעילות חלק מ הרבים ומגוונים. דוח  
 

אני מאוד שמח לציין שכל ישיבות הוועד מתקיימות באווירה טובה ועניינית ומתוך תחושה של 
 אחריות ושיתוף פעולה בין החברים. 

 
 דלתות הוועד פתוחות בפני כל התושבים בכל נושא.

 
 ימשיכו כמיטב יכולתם לתת את השירות היעיל והמקצועי לתושבים.  העובדיםוצוות  חברי הוועד 

 
 מאחל לכל תושבי רמות השבים, לכל חברי הועד והוועדות השונות

 !  חג חנוכה  שמח והמשך עשייה מוצלחת
 

 יורם            
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 סקירת הפעילות   -ועדת תכנון  
 

 , איציק מרוז, יו"ר הוועדה –  : ישראל קרןועדה והחברי 
 אורי אגם וחנה בר, ישראל טייבלום 

 
 

 . שהוכנה ע"י הוועד הקודם כנית המתאר החדשה לרמות השבים ותכנון עוסקת בקידום תהועדת  
 

כנית אושרה במליאת המועצה ונמצאת בלשכת התכנון של הוועדה המחוזית לאחר שנשלחה  והת
 משרדי ממשלה, עיריות גובלות וגופים ציבוריים נוספים. מספר רשויות שלטוניות ובהן לתאום עם

 
התקיימה בלשכת התכנון ישיבת תאום בהשתתפות סגן מתכנן המחוז, מהנדסת  22.10.19בתאריך 

 ציגי הישוב. נהוועדה המקומית ו
 

כנית על השטח המצוי  והורה סגן מתכנן המחוז להכיל את התשעיקרה נושאים טכניים, בישיבה זו 
ומדרום  4השטח שאינו בתחום זה הנמצא ממערב לכביש  .בתחום השיפוט של מחוז מרכז בלבד

 כנית בלבד. ו יופיע כרקע לת ,אשר שייך לתחום השיפוט של ועדת תע"ש ,לרח' שרת
 

כנית שאינה בתחום השיפוט שלו ולמיטב ידיעתו ועדת ולטענתו, אין למחוז מרכז סמכות לדון בת
 –   הכוללת אזור זה ולכן אין טעם לדון בו לפני סיומה   כנית חדשה ושונה ותתע"ש מכינה בימים אלו  

 . אנו ממתינים לקבל חומר מוועדת תע"ש
 

כנית הכוללנית וכנית ללשכה להמשך טיפול הכולל התאמה לתותועבר הת  דרישה זו לאחר השלמת 
 בתוכנית. של המועצה והתייחסות לנתונים הכמותיים  

 
 בנושא אישור להפקדה.בתום כל אלו יתקיים דיון 

 
 ,בכל שלבי התכנון והמגעים עם הרשויות שמרה ועדת התכנון על החזון שגובש על ידי תושבי הישוב

המושתת על האפיון של רמות השבים כ"מכלול כפרי מוגן במרקם עירוני" בדגש על שימור המורשת 
 . 35ההיסטורית, החקלאות והמרקם הקהילתי, בכפוף לתמ"א  
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 סיכום הפעילות  -ועדת הביטחון 
 

 ו חגי דותן, צחי פרימיו"ר הוועדה,  - אמיר קין :חברי הוועדה 
 

מפגשי היכרות עם   3 - ישיבות ו 5במהלך שנת הפעילות הראשונה מאז נבחרה הוועדה, קיימנו 
  -  גיל גרינשפןג(  השוטר הקהילתי - יונתן כס ב(  קב"ט המועצה  - יואב סבן א(  בעלי עניין:

 וכן סיור במקלטים הציבוריים. , בעלים ומנהל חברת האבטחה "שקד"
  

הפעילות העיקרית של הוועדה התמקדה השנה סביב לימוד הנושאים שעל הפרק והגברת   .1
הביטחון האישי בישוב. הוועדה דנה בשיטת האבטחה ובשירותים הניתנים על ידי חברת  

ב, האתגרים הקיימים בשמירה בעיקר מחוץ למתחם השערים )רחובות שרת,  האבטחה ביישו 
התרנגול ודרך הסולטן(, בהשוואה למצב הביטחון ביישובי הסביבה. הוועדה הכינה הצעה  
המבוססת על מדיניות השמירה הקיימת בתוספת מספר שינויים ושיפורים: תוספת מצלמות  

שיאפשר מעקב   GPSהשמירה והכנסת דוח אבטחה ברחבי היישוב, דגשים והנחיות לחברת 
 ובקרה טובים יותר של הסיור. התוכנית הוצגה לוועד הישוב ואושרה.

  

על סמך הנתונים, מצבנו היחסי טוב סטטיסטית בהשוואה ליישובי המועצה האזורית    .2
בסביבה. מדי פעם ישנה עליה במספר האירועים של פריצות או ניסיונות פריצה כפי שחווינו  
לקראת סוף אוגוסט האחרון. לשמחתי פעילות של משטרת ישראל, ערנות התושבים, נוכחות  

רה מהחופשות לשגרה, תרמו לשיפור במצב. אנחנו ממליצים למי  גדולה יותר של השומרים וחז
שחווה אירוע להתלונן במשטרת ישראל וכן לידע את אורלי ו/או את חברת השמירה כדי שנוכל  
לפעול בהתאם. כמו כן זאת הזדמנות לחדד את החשיבות של נעילת הבתים, הפעלת אזעקה  

 ם בבית.  בכל פעם כשיוצאים, מומלץ גם בלילות או כשנמצאי
  

הוועדה הכינה מכרז חדש לשירותי אבטחה על פי המתחייב במנהל תקין )זאת מאחר והמכרז   .3
חברות אבטחה ניגשו למכרז ובימים הקרובים ועדת המכרזים    8( .  2011האחרון התקיים בשנת  

תבחן את ההצעות ותחליט על ההצעה הזוכה, דבר שיאפשר את חידושו של החוזה עם חברת  
 ים הקרובות.האבטחה לשנ

  

מוקדי   5מאחר ואנחנו רואים חשיבות בפריסה רחבה יותר של מצלמות אבטחה, הוצבו  .4
מצלמות(, הדבר נעשה כניצול יתרת תקציב הביטחון משנת   2-3מצלמות )בכל נקודה בדר"כ 

( ובשנה הבאה אנחנו מתכננים להוסיף מצלמות כדי להגיע לכיסוי  2019. גם השנה )תקציב  2018
 שיוצר הרתעה ותחושת ביטחון, ומאפשר איתור או זיהוי במקרה של אירוע.  טוב יותר 

  

שער חשמלי עם שליטה מרחוק הותקן בסמטת החצב, בעבר השער היה ידני ובפועל נשאר פתוח   .5
 פעמים רבות.

  

בסיור שערכנו במקלטים הציבוריים נמצאו ליקויים רבים שדווחו לוועד ולמועצה האזורית.   .6
ש"ח( ובצענו שיפורים מיידים במקלטים הציבוריים    30,000ום )תב"ר על סך  קיבלנו תקציב זע

 במרכז הכפר, סמוך למגרש השעשועים, הדואר ומתחם הנוער. 
  

בשנה הבאה הוועדה מתכננת להתמקד בנושאים של מוכנות לחירום, מקלטים וציוד חירום,  
שובי( שכולל  י)צוות חירום י   צוות צח"י   עזרה ראשונה, אמצעי כיבוי אש וקשר. כמו כן ביצירת

בעלי תפקידים וידע בתחומי הנדסה, רופאים ואחיות, עובדים סוציאליים, פסיכולוגים  
ומקצועות אחרים אשר יוכלו לתת מענה לתושבי היישוב בחירום. זאת הזדמנות טובה לבקש  

ל  מבעלי מקצועות כאלה, המוכנים להיות ברשימה ולסייע במקרי חירום, לפנות אלי או א
 אורלי ולתת פרטים )מקצוע, התמחויות ופרטי קשר(.

         
 טחון ייו"ר ועדת ב   -אמיר קין             
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 עדכון פעילות  –ועדת תשתיות 
 

 , שלומי ריזמן, עדהויו"ר הו -  יוסי שוסמןחברי הוועדה: 
 גונן ישר, אלין פוטרוך, נמרוד פוביצר 

 
ובתקופה מאז שהוועד החדש נכנס לתפקידו, הגדרנו לעצמנו במהלך מערכת הבחירות בשנה שעברה,  

יעד של שיפור משמעותי ברמת התשתיות והנראות של היישוב. במהלך השנה האחרונה התברר 
שהמשאבים הכספיים שיעמדו לרשותנו להשגת היעד יהיו נמוכים באופן ניכר ביחס לצפיותינו, וזאת 

. למרות זאת, פעלנו במהלך השנה הזאת ונמשיך  בשל המצב הכספי הקשה של מועצת דרום השרון
 לפעול גם בשנים הבאות כדי לשדרג את רמת התשתיות, גם בהינתן התקציב המוגבל. 

הסקירה בהמשך מציגה את הנושאים העיקריים שבהם טיפלנו בתקופה האחרונה, ואשר חלקם 
 יבוא לידי ביטוי בשטח במהלך החודשים הקרובים.

 
 במערב היישוב  תאורה ונושאים נוספים 

עמודי תאורה במקטעים החשוכים של שכונת   18לפני כחודשיים סיימנו את התקנתם של  •
התרנגול, הכוללים את הכניסה לרחוב התרנגול, את רחוב החורשה ורחוב האקליפטוס, ועוד  

עמודי תאורה סולארית בחלק הצפוני של דרך הסולטן. התקנת עמודי התאורה שדרגה את    4
 החיים ורמת הבטיחות בשכונת התרנגול ובדרך הסולטן. איכות 

אנחנו ממשיכים לעקוב אחרי החיבור לביוב של שכונות המערב, נושא אשר נמצא בטיפול   •
ישיר של סגן ראש המועצה, צפי פלד, מול יו"ר רשות המים הארצית. אנחנו מקווים לפתרון  

 החסמים הבירוקרטיים בעתיד הקרוב, נמשיך לעקוב ולעדכן. 
אנחנו ממשיכים לפעול מול הוועדה לתכנון ובנייה של דרום   –הכבישים בשכונת התרנגול  •

השרון כדי למצוא פתרון להסדרת הכניסה לשכונת התרנגול, ולהכנת תב"ע לכבישים  
 הפנימיים בשכונה.  

 
 פיילוט מרכז גזם 

סביבתיים ובטיחותיים, נקודות גזם, המהוות מקור של לכלוך ומפגעים  60 -ביישוב פרושות כ
 מהסיבות הבאות: 

רוב הנקודות קטנות מאוד בשטחן ואינן מסוגלות להכיל את כמות הגזם המושלכת בהן, דבר   •
 שגורם לגלישה של גזם אל הכביש או אל המדרכה הסמוכים. 

 רוב הנקודות אינן מתוחמות, או שמתחומות באופן שאינו אסתטי.  •

 נוף הגזם חופר בור שהולך ומעמיק באדמה.לרוב הנקודות אין בסיס קשיח, כך שמ  •
כל אלה גורמים לחלק מהתושבים לזלזל בכללי הוצאת הגזם, כך שבפועל הנקודות וסביבתן   •

 הקרובה מלאות בגזם ובפסולת אחרת במהלך ימים ארוכים של השבוע. 
 

המצב עגום, ויש צורך בשיפור דרמטי.  
מבחינה תקציבית, לא ניתן להשקיע  

  60תאימה לכל ביצירת תשתית מ 
הנקודות, ולכן אנחנו מתכננים פיילוט  
שיבדוק את הישימות של מספר קטן  
יותר של מרכזי גזם מוסדרים, מושקעים  
ואסתטיים. אל מרכזים אלה יהיה ניתן  

 .24*7להוציא גזם 
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האתר שנבחר לפיילוט נמצא במיקום פינת הגזם הקיימת ברחוב השקד, בין רחוב הבנים לרחוב  

מ"ר, עם בסיס מבטון ומוקף בגדר רשת  30 – 25באתר זה נקים מרכז גזם בשטח של הכרם. 
 מתכתית. ברגע שתושלם הקמת המרכז, יבוטלו שלוש נקודות גזם סמוכות.

 
בהזדמנות זאת אנחנו רוצים לפנות שוב אל התושבים בבקשה  
להשליך בכל פינות הגזם גזם נקי בלבד )לא גרוטאות וקרטונים(,  

חמישי עד שבת בלבד, ולהקפיד למקם את הגזם בתוך הפינות  בימים  
 כך שלא יגלוש אל מחוצה להן.

 
 

 התכנית לחידוש כבישים יוצאת לדרך 
הסתיים המכרז לחידוש מספר רחובות ביישוב. הוגשו שמונה הצעות, וועדת המכרזים של הוועד 

את הפרויקט. הרחובות  בחרה בהצעה הטובה ביותר, שהייתה גם הזולה ביותר, של הקבלן שיבצע
( השקד, 3( התות, )2( רחוב הברושים מצומת בית העם לכיוון דרום מערב, ) 1הכלולים בפרויקט הם: ) 

( רחוב הכרם. בכל הרחובות 8) -( סמטת אל על, ו 7( סמטת החצב, )6( משאבים, )5( האלונים, )4)
' בכל שולי הכביש הלא האלה יתבצעו קרצוף וריבוד של המיסעה, ותוספת מדרכה ברוחב חצי מ

סלולים. מדרכה זו אינה מיועדת להולכי רגל, אלא רק לתיחום הכביש ולחנייה בסמיכות אליה, דבר 
 שמיועד לשפר את האסתטיקה ואת רמת הניקיון של הרחובות. 

בשבועות הקרובים נגדיר אנשי קשר מקרב חברי הוועד וחברי ועדת תשתיות, כך שלכל תושב 
פרויקט יהיה ממשק לשאלות ובקשות. תחילת ביצוע הפרויקט מיועדת  ברחובות הכלולים ב

 לחודשים דצמבר או ינואר, נעדכן שוב כאשר נדע את לוחות הזמנים המדויקים. 
 
 
 

 הצללת מגרש הכדורגל 
הוגשה הבקשה להיתר בנייה לסככת צל למגרש  
הכדורגל. אנחנו ממתינים להתייחסות הוועדה  

ההיתר, מתוך תקווה  לתכנון ובנייה לבקשת 
שניתן יהיה לבצע ולהשלים את הפרויקט  

 לקראת האביב. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

  

https://www.kolpo.co.il/product/uncategorized/%D7%A1%D7%91%D7%99%D7%91%D7%95%D7%9F-%D7%A2%D7%A5-2/
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 סיכום הפעילות –דת הנוער  וע

 
 חברי הוועדה: מירב ברזילי, אבי שכטר, רועי מוכתר,  

 יאיר אופירוקרן אבוחצירא, מיכל הרוש  ענת קבילי,
 

ימי שלישי אחה"צ, נחילי ילדים ונוער זורמים בבודדים, זוגות, שלשות ויותר, לבושים בכחול, 
 ופניהם אל ה"לול".  

המקום המופלא הזה, במרכז הישוב, ששואב את ילדינו לכמה שעות של ביחד, של תקשורת וורבלית 
בעולם של ימינו שמבוסס על יותר ויותר תקשורת דיגיטלית ופחות על קשר  ,ישירה ובלתי אמצעית

ישיר ואנושי. מקום של בניה ויצירה, מקום שעובדים בו בצוות. מקום שלומדים בו לקחת אחריות 
לא בלי קשיים. חווים אתגרים ולומדים להתמודד. מקום שבו   –מאלף ועד תו, חווים הצלחות 

לקהילה, להבין מה זה להיות חלק מקהילה. מקום שיש לו מסורות  לומדים לתת לאחרים, לתרום
ושמלמד כי גם מסורות צריכות להבחן בכל פעם מחדש, לעבור התאמות ולפעמים אף   –רבות שנים 

להתבטל. מקום שבו הופכים רעיון למציאות, תוך ביצוע מדויק והקפדה על הפרטים הקטנים ביותר. 
 ים.   מקום של הרבה שמחה, מורל וצחוק

 
דשיים בעלון הכפר על פעילות הנוער, יוכל להבין עד כמה  ומי שעקב במהלך השנה אחר העדכונים הח

 מגוונת ומושקעת הפעילות בלול.  
 

י"ב ישתתף בפעילות וזו תהיה נגישה לכל ילדי הישוב. ישנה  - המטרה היא שכל הנוער בשכבות ד'
 ד ימצא את מקומו וירצה להשתייך אליו.  חשיבה עמוקה על האופן שאנו יוצרים מקום שבו כל יל

 
י"ב( - בשכבה הבוגרת )ט' 60 -חניכים. כ  230 -השתתפו בפעילות הלול כ בשנת הפעילות האחרונה

ח'(. כל שכבת גיל בשכבה הצעירה מחולקת לשתי קבוצות, כשלכל  - בשכבות הצעירות )ד' 170 -וכ
פשר פעילות יותר איכותית וקשר קבוצה שני מדריכים מהשכבה הבוגרת. מטרת החלוקה היא לא

 טוב יותר עם המדריכים. 
בכל חודש נערכת גם פעילות עם ילדי שכבת ג', כהכנה ובניית ציפיה לקראת כניסתם ללול בשנה  

 הבאה. 
 

פעילות תנועת הנוער ביישוב מבוססת על תכנית שנתית של תנועת האיחוד החקלאי, וכוללת מחנה  
וכנית השנתית אנו בוחרים להוסיף פעילויות נקודתיות כגון  קיץ, השתלמויות וטיולים. על הת 

 סדנאות גיבוש, סדנאות נגד אלימות, מניעת פעילות סיכונית, ועוד.  
 

מעבר לתכנית השנתית הארצית, אצלנו בלול ישנם אירועים קהילתיים נוספים. הנוער הפיק את  
שבסיומה הפעלות לכלל ילדי הישוב(, טקס יום השואה בבית העם, הדלקת  אירוע פורים )עדלאידע 

נרות חנוכה עם ותיקי הישוב, והיד עוד נטויה. כדאי להדגיש שכל הפעילויות אורגנו והופקו ע״י בני  
 חות עצמם.ווהכל בכ  - הנוער 

 
ל שנה, הנוער שלנו לא תורם רק לקהילה הקרובה שלו אלא גם לקהילה רחבה יותר: השנה כבכ  

קבוצת מדריכים שלנו מעבירה פעילויות שבועיות במתנ"ס גיורא בהוד השרון, בסניף שרת, 
 ובמועדונית בנוה נאמן. 

 
הניהול השוטף של פעילות ה"לול" נמצא בידיו הנאמות של ניב לסקי, רכז הנוער הנפלא, שלשמחתנו  

חל בהצלחה לשי לנגליב  ממשיך אתנו גם בשנה הבאה ולצידו רכז/ת הדרכה. בהזדמנות זאת, נא
 שמצטרף אלינו בתפקיד זה.
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, כזרוע המבצעת של הוועד בתחום הנוער, הוא לדאוג שהפלטפורמה  תפקידה של ועדת הנוער

המאפשרת את הפעילות הזאת, תמשיך להתקיים ולצמוח. תפקידנו לכוון, לתמוך, לתת את הכלים 
והמעטפת החיצונית, ולפעול ככל האפשר לשימור אוצר הטבע הזה. השאר בידיהם של הילדים. 

שכטר הם ראשי הוועדה, וחברים בה גם קרן אבוחצירא,  חברים: מרב ברזילי ואבי 7הוועדה מונה 
 יאיר אופיר, ענת קבילי, מיכל לוי הרוש ואנוכי הנציג בוועד.   

 
 נשמח לשמוע ולבחון כל רעיון של תושבים לחיזוק הנוער בישוב והעמקת הקשר בין הנוער לקהילה.  

ת להצטרף ולהיות חלק  בהזדמנות זו אנו קוראים לכל בני הנוער אשר טרם הצטרפו לפעילויו
 מהדבר הנפלא הזה שנקרא "לול רמות השבים".

 
 רועי מוכתר 

 
 
 
 
 
 
 

 סיכום הפעילות בוועד
 יאיר רובינק

 
מעיר,   יחד עם זאת אני משתתף פעיל בישיבות הוועד.  אך ,עדוועדות הו ו אינני חבר באחת מ .1

ולמזכיר, על כל פעילות  אם זה בישיבות הוועד ואם זה באמצעות דיוור ישיר לחברי הוועד 
 שלא נראית לי הגיונית או תקינה. 

 
אירוע תרבות בבית העם שנקרא  )קצת לפני ערב פסח( יזמתי והפקתי  16.04.2019בתאריך  .2

COMO LA ROSA  .   באירוע הופיעו שני אמנים בינלאומיים, נגן הגיטרה מאסטרו רונן
ובשירתם ממגוון שירי לדינו בעברית  ניסן והזמרת שירה כרמון אשר הפליאו בנגינתם 

 ובספרדית. 
 

)אשר עליה שקדתי מספר חודשים( שבה יהפכו כל    תכנית שמירה חדשנית   עד הונחה ובפני הו  .3
ואישורי  שערי הכניסה לישוב לשערים אוטומטיים באמצעות בולדרים הנשלפים מהאדמה 

תוכניתי נדחתה ע"י  י לצער  כניסה / יציאה על בסיס זיהוי כלי רכב ובטכנולוגיה מתקדמת.
 ועד. הו ועדת הביטחון וחברי  

 
. בימים אלה אני  אינטרנט לרמות השביםה פיתוח אתר  את להוביל  ועדונתבקשתי ע"י ה  .4

 מאפיין את האתר, מגדיר טכנולוגיות, נפגש עם בתי תוכנה, ומגיש הצעות מחיר לוועד. 
 

ועד לטפל בעיצוב ושיפוץ האנדרטה לחללי מערכות ישראל באמצעות תקצוב  ו נתבקשתי ע"י ה .5
 עליה אני שוקד בימים אלה. שמיוחד של משרד הביטחון. בקרוב תוצע הצעה מפורטת 

 

 
 

https://www.kolpo.co.il/product/uncategorized/%D7%A1%D7%91%D7%99%D7%91%D7%95%D7%9F-%D7%A2%D7%A5-2/
https://www.kolpo.co.il/product/uncategorized/%D7%A1%D7%91%D7%99%D7%91%D7%95%D7%9F-%D7%A2%D7%A5-2/
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 סיכום אירועי השנה –ועדת תרבות  

 
 דזוןירמה דו

 
שנת התרבות נפתחה בהדלקת נר חנוכה והופעת סטנדאפ עם השחקן, הזמר, הפזמונאי והקומיקאי  

 .המחונן יאיר ניצני, ששיתף אותנו בהפרעת הקשב שלו ומה יצא ממנו
 

את ט"ו בשבט חג האילנות חגגנו בשתילת עצי ברוש בשכונת התרנגול ובזכותה של תמר לאופר הכרנו  
שמו של רפאל גינצבורג ז״ל, בין מקימי כפר רמות   על  הקרויה  גול התרנ   סיפורה של שכונת  את

 .  "קוקוריקו "השבים הלו היא 
 

חגיגות חג הפורים נפתחו בתהלוכת העדלאידע והפנינג מושקע ומשמח בהשקעתם של צוות הנוער 
 .וכל הילדים

רבר, שהציעה  למבוגרים, מסיבת ריקודים והשטתות פורים מושקעת בסימן חלל, בזכותן של שרון ק
 .והובילה את הקונספט, קישטה והקדישה מזמנה, לירון טבק ונילי מיזל שעזרו באהבה

 
 .המשכנו בפרויקט בתים פתוחים שבוע לפני פסח

אירוע שבו תושבים פותחים את בתיהם ומארחים אמנים נוספים למכור ולהציג את   -בתים פתוחים  
  .מעשי ידיהם

  .בהזדמנות להכיר את התושבים מקרו
 .תודה לנועה שחר וענבל פוביצר על אופרציית האירוע כבר שנה חמישית, בהצלחה רבה

 
ביום הזיכרון הנצחנו את הגיבורים שלנו בטקס וסרטונים מרגשים. תודה למשפחות על שיתוף  

 .הפעולה, למשתתפי הטקס ולוועד על הרגישות
 

ישוב עם משחקים לילדים, אוכל  למדינת ישראל נחגג במגרש הכדורגל של ה  71 -יום העצמאות ה
 .זיקוקים והופעה של להקת ווטרלו בשירי להקת אבבא  אותנטי ישראלי,

 
רועי מועצה, הרצאה מרתקת על השתלשלות חייה והצלחתה של צופית יא 2בין לבין התקיימו גם 

 .גרנט, אבי נוסבאום ששעשע אותנו והזכיר לנו שצריך לקחת את החיים בקלילות
 

י  "הצגות הילדים שהתקיימו השנה בבית העם של הישוב נבחרו ואורגנו בצורה מושלמת ע  5וכמובן,  
 .שירי שטורק, אלין פרוטרוך וליאור שיבק

 .אני מודה מכל הלב לכל מי שהתנדב ותמך באירועי התרבות בכפר
 

 תודה מכל הלב למיכל צופן דגן על הגרפיקה וההשקעה ההתנדבותית. 
 

 .ואריאלה האלופות על הריצות והעזרה הגדולהלאורלי  
 

  .אני פורשת מתפקידי מסיבות אישיות ומעבירה את השרביט לגב' עליזה ברקן
 

 .תודה לוועד על שנה תומכת, מעניינת ומלאה בעשיה
 
 

 

https://www.kolpo.co.il/product/uncategorized/%D7%A1%D7%91%D7%99%D7%91%D7%95%D7%9F-%D7%A2%D7%A5-2/
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לרכזת התרבות החדשה של  עליזה ברקןעד המקומי שמח לבשר על מינויה של והו
 .ולקחה על עצמה את התפקידהכפר, שהרימה את הכפפה 

 

 חדשות תרבות
 עליזה ברקן 

 תושבים יקרים,
 

בעיני, מטרת מפגשי התרבות, לחבר ולהפגיש   נעניתי בשמחה להוביל את פעילות התרבות של הכפר.
 בין תושבי הכפר, סביב נושאים לא שגרתיים.  

 

בהם לתושבים יש אמירה מקצועית  ש,  םיערבי ראיונות בנושאים אקטואליברצוני לקיים  
הקשורה למקצועם או תחביבם. אשמח מאוד לקבל הצעות של תושבים המעוניינים להשתתף 

 מעניינים או להמליץ על מרצים בנושאים שיעניינו את התושבים. ים סביב נושאים  לנ אבפ
 

המשתתפים יקבלו   , המיועדת לכל חובבי הבמה.סדנת משחק ותיאטרוןאנו שמחים לפתוח 
תתקיימנה סדנאות אומן ומשחק   שנהכלים מקצועיים וטכניקות משחק לעולם התיאטרון. במהלך ה

 מול מצלמה, בהשתתפות אומנים אורחים. 
 
 

 הסדנה מיועדת לתלמידי תיכון ומעלה, ללא הגבלת גיל.
 בבית העם.  20:15, בשעה 8.12.19אודישנים יתקיימו ביום ראשון, 

 
. לצורך זה אני מבקשת מחברים במסיבות ריקודים לכל התושביםכמו כן נחגוג יחד חגים  

 להצטרף לוועדת תרבות ולעזור לנו להכין את מסיבות הכפר. 
 

 אז..... מסיבה ראשונה שכבר מתכננים היא מסיבת חנוכה וסוף השנה האזרחית.
 

 
 

 בואו כולם ונדליק יחד נר חנוכה  
 ונקבל את השנה האזרחית החדשה 

 27.12.2019המסיבה מתוכננת ליום שישי, 
 יבוד טעים, נרים כוסות לחיים כנשב סביב שולחנות, נתכבד ב

 ובעיקר נרקוד ברחבת הריקודים את ריקודי כל הזמנים 
 .עכשוויתוכמובן מוזיקה  90, 80, 70, 60 -לאוהבי מוזיקה של שנות ה

 

 יהיה כיף גדול !! 
 

  

http://www.google.co.il/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&source=images&cd=&ved=&url=http%3A%2F%2Fwww.orianit.edu-negev.gov.il%2Fnirasd%2Fcp%2Fhomepage%2FregFiles%2F%25D7%25A4%25D7%25A2%25D7%2599%25D7%259C%25D7%2595%25D7%2599%25D7%2595%25D7%25AA%2520%25D7%259E%25D7%25AA%25D7%2595%25D7%25A7%25D7%25A9%25D7%2591%25D7%2595%25D7%25AA1.doc&psig=AOvVaw0qZNJpxTMexZF_F68w_rLJ&ust=1574836635961695
http://www.google.co.il/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&source=images&cd=&ved=&url=http%3A%2F%2Fwww.tapuz.co.il%2Fblogs%2Fviewentry%2F1857335&psig=AOvVaw3cBpc8yzY6eM33dp0_Fclx&ust=1574839328124755
http://www.google.co.il/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&source=images&cd=&ved=&url=http%3A%2F%2Fwww.orianit.edu-negev.gov.il%2Fnirasd%2Fcp%2Fhomepage%2FregFiles%2F%25D7%25A4%25D7%25A2%25D7%2599%25D7%259C%25D7%2595%25D7%2599%25D7%2595%25D7%25AA%2520%25D7%259E%25D7%25AA%25D7%2595%25D7%25A7%25D7%25A9%25D7%2591%25D7%2595%25D7%25AA1.doc&psig=AOvVaw0qZNJpxTMexZF_F68w_rLJ&ust=1574836635961695
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 מועדון ההרצאות של יום רביעי 
 

 
 

 

 , 17:30התכנסות בחדר ותיקים בשעה 
 18:00ההרצאה בשעה 

 כולם מוזמנים !!! 
 
 
 
 
 
 
 

 ברכות 
 וטליה. מזל טוב לרונית וניר נבו להולדת הנכדה נגה, בת למיכל ואוהד, אחות לנעמה 

 

 השתתפות בצער
 הוועד משתתף בצערה של משפחת ירושלמי במות בני ירושלמי ז"ל. 

  

 על המרצה   נושא ההרצאה  שם המרצה  אריך ת

 גיא ון רלטה  04.12.19

 יש דבר כזה ?  -יהדות חילונית  
גיא ינסה לענות אם ניתן להפריד  

את היהדות מהדת? מהו ״רב  
יונה וולך   יהודי חילוני״? האם

ונתן יונתן הם חלק ממדף 
הספרים היהודי כמו הרמב״ם?  

 הכיפורים ולחילוניות?   מה ליום
יהיה מקום לשיתוף הקהל בליבון  

 שאלות כאלה ואחרות. 

 גיא הוא תושב הכפר  
 )בן זוגה של שרון גל(.  

בין שאר עיסוקיו הוא לומד  
להיות רב חילוני במכון "תמורה"  

 בירושלים. 

 להב -כנרת זוהר  18.12.19
  "סיור במוזיאון גיזה שבמצרים"

מוזיאון חדש ומיוחד  
 . לארכיאולוגיה מצרית

להב הרצתה אצלנו  -כנרת זוהר 
בעונה הקודמת על נורמן רוקוול  

"האדם שצייר את אמריקה  
 בהיבט אחר". 

https://www.kolpo.co.il/product/uncategorized/%D7%A1%D7%91%D7%99%D7%91%D7%95%D7%9F-%D7%A2%D7%A5-2/
https://www.kolpo.co.il/product/uncategorized/%D7%A1%D7%91%D7%99%D7%91%D7%95%D7%9F-%D7%A2%D7%A5-2/
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 מועדון ותיקים
 יום שישי

03.01.2020 
 16:30בשעה 
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 ארכיון רמות השבים, חלק שני
 עילית פרבר 

 
 

חלק א׳ של רשימה זו שהופיע בגיליון הקודם של העלון, תיאר את ההיסטוריה של ארכיון  
 רמות השבים, מה הוא מכיל ומיהן הנשים שמפעילות אותו במסירות.  

 
 בגיליון זה, אני רוצה לשתף אתכן ואתכם בכמה מהפעילויות החשובות  

 שקיים ומקיים הארכיון שלנו. 
 
 

 סריקת מסמכים ותמונות
ון עוסק הרבה במסמכים ואיסופם. רוב המסמכים המקוריים שמורים בתיקיות ושמורים על  הארכי 

פי הנחיות לשימור מיטבי של חומרים ארכיוניים, אבל חשוב גם לסרוק אותם וגם את זה עושים 
בארכיון. מדובר במסמכים בעברית ובגרמנית, פרוטוקולים מההיסטוריה של הכפר ועד ימינו,  

 . מטבע הדברים, רק חלק קטן מהמסכים והתמונות נסרקו, והעבודה נמשכת.  שרטוטים ותמונות
 

בנוסף למסמכים הקיימים, ישנם מסמכים ותמונות הקיימים בבתיהם של תושבי הכפר, שחלקם 
מתגוררים בו עדיין וחלקם כבר לא. צוות הארכיון ובמיוחד איריס, מבצע ביקורים בבתיהם של 

 אנשים כדי לאסוף את המסמכים והתמונות לסריקה.  
 

 תרגום 
  1951עובדה שחלק גדול מהחומר הארכיוני עד שנת  אחת הבעיות הגדולות בהן נתקל הארכיון היא ה 

כתוב בגרמנית. כאן נכנסת תמי לתמונה, ביחד עם חנה וינטר דואגת לתרגומים לעברית )חלקם 
הופיעו בעבר בעלון(. לאחרונה הצטרפה גם רונית ורד למפעל התרגומים. היא מתרגמת את עלון  

 'המודיע'. –הכפר הראשון  
 

 ראיונות 
הארכיון, ובמיוחד איריס ותמי, נפגשות ומראיינות את האוכלוסייה המבוגרת של הכפר. נשות 

הראיונות נועדו לתעד את הסיפורים המיוחדים וההיסטוריה של הכפר. במהלך הריאיון אוספים 
 תמונות ומסמכים שנסרקים בארכיון ואז מוחזרים לבעליהם. 

 
 איסוף חפצים 

תמונות אלא גם חפצים )את חלקם נוכל לראות ממש בקרוב  הארכיון שלנו לא מכיל רק מסמכים ו 
שנה ואף יותר, כולל    80-ב״ליפט״ שאותו תיארתי בגיליון הקודם(. בארכיון שמורים כלי מטבח בני כ

 כלים ופריטי ריהוט קטנים שהובאו מגרמניה, ועוד.  
 

 תיעוד ההווה 
על ארכיונאות, אנחנו חושבים  אחד ה״חורים״ בארכיון שלנו הוא דווקא ההווה. כשאנחנו חושבים

בדרך כלל על מחסן מאובק עם מסמכים בני עשרות שנים. אלא שתפקידו של הארכיון, כפי  
שמסבירה אסנת, הוא תיעוד גם לשנים הבאות. כלומר, לשנים שבהן מה שהווה היום יהפוך לעבר... 

ם )תשמחו למשל לדעת מכאן ישנה חשיבות לתעד את החיים בכפר היום. יש לאסוף מסמכים עכשוויי
שכל גיליונות ״עלון הכפר״ שמורים בארכיון(, לאסוף תמונות מאירועים כמו יום העצמאות, מסיבות 

 בר מצווה שכבתיות, יום המים בבריכה, פעילות הנוער בלול, ועוד.  
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 מה חסר ואיך אפשר לעזור

נת ועדנה לירס, מהכפר, אסנת, תמי ואיריס, בעזרתן של עוד נשים, עליזה ספקטור, יהודית גי 
 מפעילות ומקיימות את הארכיון מידי יום. אך העבודה רבה, ויש כמה דברים שאנחנו יכולים לעשות. 

 
הארכיון ישמח לקבל תיעוד של אירועי ההווה מכל שכבות הגיל, מסמכים ותמונות, ואפילו   •

 . ציורים של ילדי הגן או סריקות של עבודות שורשים של בני הנוער הצעירים
לארכיון דרוש סיוע בתחום העולם הדיגיטלי. אין לארכיון אתר עצמאי, אין אפשרויות חיפוש   •

בין הסריקות ואין ידע מספיק כדי לשתף חומרים ברשתות חברתיות )למשל בעמוד הפייסבוק  
 של הכפר(.  

 מתנדבים שיכולים לעזור לסרוק  ולארגן את הקבצים יתקבלו בברכה.  •

 לערוך סיור והסברים על עבודתו לילדי הגן בקבוצות קטנות ובתיאום מראש.הארכיון ישמח   •
צוות הארכיון שואף להנגיש את 'אוצרותיו' לכל תושבי הכפר, הוותיקים, החדשים,   •

הצעירים, בני הנעורים והילדים, כולל ילדי הגנים. אפשר כיחידים ואפשר בקבוצות. כל פנייה  
 . לתיאום ביקור בארכיון תיענה בשמחה

   

 

  

https://www.kolpo.co.il/product/uncategorized/%D7%A1%D7%91%D7%99%D7%91%D7%95%D7%9F-%D7%A2%D7%A5-2/
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 חדשות ועדכונים מבריכת השחייה
 ענת קבילי 

 
 ,תושבים יקרים

 
 

, ציינו בבריכת השחייה את סיומה של שנת תשע"ט והרמנו כוס של בירה לכבוד  27.9.19ביום חמישי,  
 .תחילתה של שנת תש"ף

 
האירוע ההמוני כלל הופעה מחשמלת וסוחפת של להקת ״אבות השבים״, שנולדה וגדלה במקלט  

שושני ודקל  ״חדר המוסיקה״ שלנו ואשר רוב חבריה הם תושבי הכפר, בהנהגתם של תומר 
 .אביסדריס

 
הבירה זרמה כמים ועל הכיבוד המשובח ניצח ביד רמה שי שלנו, שהפעיל בהצלחה רבה את המזנון  

 .בבריכה במהלך העונה, בתקווה שימשיך בכך גם בעונות הבאות
 

לכבוד השנה החדשה הפקנו וחילקנו לחוגגים חוברת של מתכוני עוגות וקינוחים מתפוחים,  
יקות הכפר, טעימה קטנה לקראת ״ספר המתכונים של רמות השבים״ שעל  ממטבחיהן של וות

 .הפקתו אנחנו שוקדים בימים אלה
 

 .תודה ענקית לאריאלה על תרומתה ועזרתה האינסופית והמתמשכת לאורך כל הדרך
 

החוברת חיכתה לכל התושבים בתאי הדואר שלהם, אחרי שחולקה בהתנדבות ע״י רחל שלנו  
 .מהדואר

 
יינה גם את סיום עונת הרחצה, למרות שהבריכה המשיכה לפעול גם במהלך חודש המסיבה צ

 .אוקטובר
 

למחרת, יום שישי, נכחנו בפתיחת התערוכה החדשה והמרגשת "איך נסענו פעם" שאצרה מחלקת 
 .התיעוד שלנו ב״שביל התערוכות״

 
מחייה של רמות השבים בתחילת המלצה חמה למי שעדיין לא ראה, לבקר בתערוכה וללמוד עוד פרק  

 .דרכה
 

בקצה השביל, ניצב לתפארת, ה״ליפט״ המשופץ, עדות מפוארת לחייהם הצנועים של המתיישבים 
 .הראשונים

 
בימים אלה חברי העמותה וצוות הבריכה שוקדים על שימור, שיפוץ ופיתוח במתחם הבריכה, 

 .לרווחת התושבים וכל באי הבריכה בעונה הבאה 
 

 .ממשיכים ליזום ולתמוך בפעילויות שונות בחיי הכפר, לרווחת הקהילה שלנוכמו כן, 
 
 

 .     תודה רבה על תשומת ה 
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 בס"ד 

 'ברוך שפטרני!'
 ישראל שווץ 

 
 לא לא, אינני מתכוון לאישיות פוליטית כזו או אחרת. 

 שהוצאתי מפי אחרי הביקור האחרון של חמי וחמותי... מבטיח!! אלו גם לא המילים 
 זהו ציטוט של ברכה מפורסמת, הנאמרת בבתי כנסת בסיום העלייה לתורה של חתן בר המצווה. 

 כיצד התגלגלה ברכה זו להיות נושא פינתי בעלון?
 

רם להניח את  כחזן בית העם בשנים האחרונות חזיתי במבוכתם של אבות נרגשים רבים, עת הגיע תו
 ידיהם על ראש בנם ולברך: "ברוך שפטרני מעונשו של זה''. 

 
נוחות. 'פטרני מעונשו'? -רבים מברכים את הברכה לפי המסורת. אך רבים אחרים מרגישים איתה אי

האומנם? האם באמת פוטר אני את עצמי מעונשם של ילדיי? האין בני תחת אחריותי? האם אני  
שגיאותיו? תחושתם )כך נדמה לי( היא כאילו הם משלחים את הילד מתחת מפסיק לשאת את כובד  

 כנפיהם האוהבות ואומרים לו: 'תסתדר'. משל היו הגר המשליכה את ישמעאל תחת אחד השיחים.
אציין שראיתי כמה פתרונות מאוד יצירתיים של אבות שניסו להקל מעל עצמם את קושי הברכה. 

ת אנשים ישמעו... אולי בסתר ליבם קיוו שלא יענו אחריהם היו שברכו זאת בשקט, שכמה שפחו
אמן? ): היה גם מי שלא רצה לברך כלל... אחר שאל בקול: 'אולי אפשר עוד כמה שנים שהעונשים  
עלי?'... ואם זכרוני אינו מטעני היה גם מי שהקדים לברכתו הכרזה, שתוכנה היה 'הנני הולך לומר 

 דבר שאינו אמת'... 
 

לספירה לא הולך ברגל... לדעת חוקרי חכמי אשכנז, הראשון שברך  11 -מנהג מהמאה הובכל זאת, 
ותיקן לומר את הברכה הזו היה רבי יהודה ממגנצא )'מיינץ', גרמניה( תלמידו של רבנו גרשום מאור  
הגולה. קהילתו, קהילת מגנצא המעטירה, אחת משלש הקהילות החשובות באותה העת, החלה  

שנה היא נאמרת, תוך שהיא מתאזרחת גם  900ברכת 'ברוך שפטרני', ומזה  בעקבותיו באמירת
 במסורות יוצאי עדות המזרח. 

 
אם כך לפנינו מנהג ישראל קדום. 'רחוק מה שהיה ועמוק עמוק מי ימצאנו'. ננסה לתת לו קצת 

 מציאה ופשר. 
 

. מהו עונש? אנו  חושבני שהדברים יתבהרו אם נסיר את הסיגים מהמושג 'עונש'. 'עונשו של זה'
רגילים לתפוס את הענישה כנפרדת מהעבירה עצמה. בחוק העונשין במשפט הפלילי, כמו גם בעונשים 

  - הנאמרים במקרא, יש מעשה, ולמעשה מוצמד גמול שלילי, עונש. כך, נדמה לנו שתוכן הברכה הוא  
יחולו על ראש הבן רגע לפני בר המצווה עונשי אלוקים חלו על האב, והנה רגע אחרי בר המצווה 

 המסכן, יחד עם מטר הסוכריות שנחת עליו.  
 

אך זו הבנה שטחית של מושג העונש. הנביא ירמיהו מעמיק בו יותר. בפרק ב' בספרו הוא אומר 
''תייסרך רעתך''. כלומר, המעשה הרע הוא זה שמייסר, מעניש, את האדם. העונש חקוק בתוכה של 

ועל יוצא מהמעשה השלילי. כשאני נוהג לא כחוק ועובר עבירה  העבירה! הוא לא אקט חיצוני אלא פ 
פלילית, ה'עונש' האמיתי איננו קנס או נקודות, אלא ה'עונש' שלי הוא הסתבכות ברשת של רוע, 
הפקרות וסכנה שאותן יצרתי. כשהתורה אומרת 'שופך דם האדם באדם דמו ישפך' היא טוענת 

טבעית היא שפיכות דמים עצמה )דבר זה משתקף גם ששפיכות דמים היא מעשה שלילי שתוצאתו ה 
במילים המקבילות בפסוק(. מערכת הענישה איננה פנקס שוברים שרירותי, היא גנוזה בעבירה  

 עצמה. 
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לבנים כגילאים שבהם ה'דעת'   13 - לבנות ו 12נחזור לבר המצווה. חכמים במשנה זיהו את גיל 
משמעות. בתקופה הזו בחיים הם גדלים להבין  מנצנצת בהם. זו לא רק אחריות. זו גם הבנה, 

שמאחורי מעשיהם עומדות משמעויות. שפעולותיהם ממקמות אותם במרחב באופן שבו הם בוחרים 
 לחיות. שהחלטותיהם משפיעות על גורלם.  

 
פשר הברכה, בעיניי, הוא לבוא ולומר לילד, שים לב, הבחירות שאתה עושה כעת בחיים, בהיותך  

ות בחלל ריק. יש להן משמעות חברתית. משמעות אישית. משמעות רוחנית. אתה ואת גדול, לא פועל 
יוצרים מרחב. אתה ואת 'נענשים'. אם תבחרו לעשות רע, הרע יהיה דבק בכם בעצם המעשה, לא  

 תוכלו להתעלם ממנו, לתרץ את עצמכם, להגיד שאתם קטנים ולא ממש שמתם לב.  
 ים אתכם אבקת ריפוי סודית.   ואם תעשו טוב, תפזרו לעצמכם ולסובב

 
אתה אדריכל, ילד, אתה כעת בונה משהו שאיש לא בנה. מעשיך הטובים והשליליים הם הם 'עונשיך', 

 הם הבניין שתבנה בעולם, הם הפרי שהוא אתה עצמך.   
 

 נערי בר המצווה שלי בישוב.-מוקדש באהבה לילדי
 

 

 

 השביםעל טקס ההלוויה בבית הקברות של רמות  
 דב זהר 

 
מעציב ופגע   אני מתנצל מראש על תוכן מכתב זה, הנושא שאני מעלה בפני ציבור התושבים 

עשו בו שימוש כהבנתכם. אני   במשפחתנו בזמן אמת, ומצפוני אינו מאפשר להעלימו, למען הזולת.
 את הלקח הבנתי. 

 
ולעומד בראשו ולידי חברה  לידי ועד רמות השבים  2019לספטמבר  24-פניתי במכתב שנמסר ב 

עקב התנסות רעה בטקס הבאה לקבורה    קדישא המיוצגת במועצה הדתית בהוד השרון וליו"ר שלה,
. תוכן המכתב מובא כאן  2019לספטמבר  11שנערך ביום  של אימנו, תושבת ותיקה ברמות השבים, 

 לידיעתכם. 
 

 ועד או נציגיו. לצערי, לא זכיתי להתייחסות כלשהי, לא בכתב ולא בע"פ מצד הו
 

 :    להלן סיפור המעשה
את הטקס ניהל אחד מעובדי חברה קדישא הוד השרון בשם משה בצורה שאינה מעוררת כבוד הן  
למשפחה והן לתפקידו. משה היה שרוי בגילופין בעת הטקס וריח אלכוהול נדף מפיו. את הניירת 

 שכח ואילץ אותנו לעזוב בריצה למכוניתו להחתמות. 
 

להאיץ את המספידים בנגיעות קלות ובסימון על שעונו שיש לקצר כי הוא ממהר לשוב   הוא ניסה
ובעת הקראת ההספדים, נשען    לביתו. את התפילות ניהל בחוסר חשק מופגן ותוך כדי עבודה אחרת.

וכאשר נדרש בנועם להתנהגות יותר מכובדת  על הארון, נרדם ונאלצנו לאחוז בעגלה המתדרדרת.
 בקול רם.  ואחראית, הביע תמיהה

 
בתום הטקס, האיש לא התנצל בפני המשפחה על התנהגותו וציין שהוא תושב יו"ש וזה אינו תפקידו  
הקבוע במקום. הייתה זו התנהלות מאד לא מכובדת ומחפירה שהעיבה עלינו ימים רבים גם לאחר  

https://www.kolpo.co.il/product/uncategorized/%D7%A1%D7%91%D7%99%D7%91%D7%95%D7%9F-%D7%A2%D7%A5-2/
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מיותר  , על אנשי הדת ועוד.יום הטקס, והציפה תמיהות על ההתנהלות, על התאום בין הרשויות
 לציין שמקומו של משה אינו יכול להמשיך בבית הקברות ברמות השבים. 

 
בשימוע טלפוני עם נציג המועצה הדתית, הושעה משה מתפקידו והובטח לי שלא יבוא לטקסים 
ברמות השבים. אין לי אפשרות לעקוב אחר ביצוע החלטתם, לתשומת ליבכם חברי הוועד 

 והתושבים. 
 
מו כן, מאחר ומדובר בחלקת קבר לקבורה זוגית, כנהוג היום, נחפר בור עמוק מאד, ולכיסויו נדרשו  כ

דקות !!   30 -חמישה בני משפחה וחברים שעיכבו את הקהל הרב שהמתין בשקט מופתי במשך כ
 לצערנו לא נכחו בטקס קברנים לעזר. 

 
יקוח ותיאום, לו נציג מטעם חברה  זו תקלה נוספת שהעיבה ויכלה להיפתר מבעוד מועד, לו היו פ

קדישא היה דואג מראש לכיסוי מתכת פשוט שהיה מאפשר כיסוי עפר ראשוני והמשך הטקס ללא 
 עיכוב כל כך ארוך )כפי שמקובל בבתי עלמין אחרים בקבורה זוגית(. 

 גם נושא זה הובטח לי על ידי יו"ר המועצה הדתית שיטופל, לתשומת ליבכם.
 

פניתי במכתבי )ובתזכורות למזכירות הוועד( בבקשה להתערבות הוועד למען אי הישנות המקרה  
העגום הזה בטקסים הבאים, לטיפול מסודר מול הממונים על שירותי הקבורה במועצה הדתית. 

 תשובה על כך לא התקבלה.  
 

 העליתי גם נקודות נוספות לטיפול, כגון:
 אינני מבין מדוע אין בתחומי בית העלמין ציוד הכרחי קבוע:    .א

 שולחן מתקפל להנחת בקבוקי שתייה, רמקול +מיקרופון, כסאות פלסטיק )וכל אלה   .1
 יאוחסנו במחסן פלסטיק נעול צמוד למבנה האבן במקום(.       

 נקודת חשמל עם כבל מאריך.  . 2
 רילטור(. ערכת עזרה ראשונה וערכת החייאה )דפיב . 3

 
   – מדוע החנייה  אינה מוסדרת  .ב

 . יש לסמן בכניסה הראשית, חנייה שמורה לנכים.  1    
 . נדרשת חנייה מיוחדת לרכב אחד לבני משפחה מדרגה ראשונה עם שלט תואם. 2    

 וגם כאן לא זכיתי להתייחסות כלשהי. מוזר ביותר.
 
 

 ואוסיף כעת מה שלא נכתב במכתבי:
   ג. מדוע אין צוות מסודר המונה: נציג המפקח על הטקס בבית הקברות ואנשי קבורה לעזר 

 מטעם המועצה הדתית בעת הטקס?     
 

 ד. מדוע המידע על מות יקירינו מודלף לגורמים מסחריים ללא רשותנו?  
 

 אני תקווה שנושאי המשרה יתייחסו לתהיות שהעליתי כאן. 
 תבי ברצינות רבה ופעלו. במועצה הדתית כן התייחסו למכ

 
 ובכל זאת מילה טובה: 

לעובדי הוועד בעיקר לאריאלה ואורלי על פועלם המסור בהכנת  אני מודה גם באמצעות עלון הכפר
 הטקס ובליווי המשפחה בכל שעות היממה.  

 תודה מכל הלב לכל התושבים שכיבדו את המשפחה בטקס. 
מחווה חשובה   קודם מאת צוות הארכיון,ותודה על הרשימה "אחרי מות" שפורסמה בעלון ה

 להנצחת זכרם של תושבי הכפר הנפלא הזה.  
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 תגובת הוועד המקומי
 לדב זהר כמענה לפנייתוע"י אורלי להלן מכתב שנשלח 

 
 טקס ההלוויה בבית הקברות ברמות השביםהנדון:   

 
שהעלית לא  מתנצלת על העיכוב בשליחת התשובה, אולם אין בזה להעיד כי הנושאים   .1

 טופלו ע"י הועד. 

כמי שנכחה בטקס, גם אני ראיתי את התנהלותו הלא מכבדת והלא תקינה של משה נציג   .2
 חברה קדישא והרחתי את ריח האלכוהול שנדף מפיו.

במהלך הטקס הערתי לו על חוסר הסבלנות שלו ועל ההתנהגות הבלתי הולמת כשסימן   
 דים.בשעונו וביקש לזרז את המשפחה בזמן ההספ 

שוחחתי על כך עם איש חברה קדישא, הממונה על בית הקברות ברמות השבים, והוא עדכן   .3
 אותי שהם טיפלו בנושא.

קבורה זוגית בבית העלמין הינה הכרחית עקב מצוקת מקום. בחלק מבתי הקברות יש   .4
כיסוי שמניחים על הקבר ומאוחר יותר, לאחר הטקס או למחרת, אנשי חברה קדישא  

 כיסוי הקבר.  משלימים את
לצערי, למרות ניסיונות שלי לקיים נוהל זה מול חברה קדישא, הם סרבו וטענו שהם לא   
יכולים להישאר עד שאחרון האנשים יעזוב ואינם יכולים לבוא למחרת. במידה והקבר לא   
יכוסה בזמן הלוויה, תיפול המטלה על עובדי הועד כמשימה נוספת שאין ביכולתנו לבצעה   
 כל המטלות והיא גם לא מתפקידנו. בנוסף ל 

 
 לגבי הנקודות הנוספת שהעלית: 

בתחום בית העלמין ישנם כיסאות פלסטיק שאנו מוציאים בלוויה, וגם בלוויה זו עמדו   .1
כיסאות למקום בו   2הכיסאות לרשות המלווים שנזקקו להם. אני באופן אישי הבאתי 

 התקיימו ההספדים. 
 ן מתקפל במחסן. בנוסף לכיסאות, נדאג לשים שולח 

רשויות: הוד השרון, כפר מל"ל   3 -אין בכל תחומי בית העלמין חשמל. בית העלמין שייך ל  .2
ורמות השבים. לכל יישוב יש חלקה בה נקברים מתיו. לאור זאת אנו לא יכולים להתקין  

 הרשויות הנוספות.   2חשמל בבית העלמין ללא הסכמת 
רמות השבים, פניתי להוד השרון ולכפר מל"ל   כשביצענו את סידור שביל הגישה לחלקה של 
שישתתפו איתנו בבניית שביל הגישה ונבצע אותו משער הכניסה ועד סופו. לצערי נענינו   
 בשלילה ולכן סידרנו את השביל רק בחלקה שלנו. 

-60אין חובה על הימצאות ערכת עזרה ראשונה ודפיברילטור בבית עלמין ובהתכנסות של  .3
 יש דפיברילטור במזכירות. איש. ביישוב  100

 סימון חנייה שמורה לנכים ייבדק.    –חנייה  .4
 חנייה מיוחדת לבני משפחה מדרגה ראשונה לא קיים בבתי עלמין בארץ.  

הועד המקומי, ואני כנציגתו, עושים ועשינו כל מאמץ כדי לכבד את הנפטרים ולסייע   .5
 למשפחה בכל מה שאנו יכולים. 

המועצה הדתית הוד השרון באמצעות חברה קדישא שלהם.  האחריות על הקבורה היא של  .6
 הם קובעים את מספר אנשי הקבורה ואת מנהל טקס הקבורה. 

ההערה על הדלפת המידע על מות יקירתכם לגורמים מסחריים ללא רשותנו, אינה מובנת לי   .7
 ואינה ידועה לי, ולכן אין באפשרותי להתייחס אליה. 

 

 בברכה, 
 אורלי 

https://www.kolpo.co.il/product/uncategorized/%D7%A1%D7%91%D7%99%D7%91%D7%95%D7%9F-%D7%A2%D7%A5-2/
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 משמים גשם גשם
 אוריאל פרידמן 

 
 

לשם השוואה הכמות שירדה    מ"מ. 13.6( היא  21/11/19 כמות המשקעים שירדה השנה בחצרנו )עד 
 בשנים קודמות: 

 
 כל העונה     עד סוף נובמבר             השנה 

 

2018/2019                     39                 783.3  
2017/2018                  68.2                 426.4 
2016/2017                     5                    449.4  
2015/2016                  220.5                  609    
2014/2015                    188*                 630    
2013/2014                     *50                   554    

2/2013201                     207                  777 
 

 מ"מ. 604.2בשבע השנים האחרונות ירדו, בממוצע, 
 

 ל תקלות הכמות לא מדויקת. ל*בג

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

http://www.google.co.il/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&source=images&cd=&cad=rja&uact=8&ved=&url=%2Furl%3Fsa%3Di%26rct%3Dj%26q%3D%26esrc%3Ds%26source%3Dimages%26cd%3D%26ved%3D%26url%3Dhttps%253A%252F%252Fwww.canstockphoto.co.il%252Fillustration%252F%2525D7%252592%2525D7%2525A9%2525D7%25259D-%2525D7%252599%2525D7%25259C%2525D7%252593.html%26psig%3DAOvVaw2HwxS2TExObmgVNSkmStbe%26ust%3D1574665775714552&psig=AOvVaw2HwxS2TExObmgVNSkmStbe&ust=1574665775714552
https://www.kolpo.co.il/product/uncategorized/%D7%A1%D7%91%D7%99%D7%91%D7%95%D7%9F-%D7%A2%D7%A5-2/
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https://www.google.co.il/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&source=images&cd=&cad=rja&uact=8&ved=2ahUKEwig3ZXHzJfgAhVKbFAKHWRqAjAQjRx6BAgBEAU&url=https%3A%2F%2Fsites.google.com%2Fa%2Fkeshet.tzafonet.org.il%2Flevel-1%2Fhome%2Fmehanehet&psig=AOvVaw3dr4wDltkwLaXxZYnzhxnB&ust=1549009587047379
https://www.kolpo.co.il/product/uncategorized/%D7%A1%D7%91%D7%99%D7%91%D7%95%D7%9F-%D7%A2%D7%A5-2/
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ן נוערעדכו  

, הנוער   רכז   ,ניב לסקי   

 תושבים יקרים,
 

בחודש נובמבר העמוס, חניכי הלול נכנסו לשגרת פעולות והחודש היה מלא בפעולות מעניינות  
 וכיפיות במיוחד. 

 
ישנו בחניון "יער המגינים" וטיילנו באזור השפלה.  טיול פתיחת השנה.  התחלנו את החודש ביציאה ל

חניכי שכבת ד' חוו את הטיול הראשון שלהם בתנועה! הייתה חוויה מגבשת ומשמעותית, היה לנו  
כיף מאוד להיות עם חניכי הלול. תודה לצוות המדריכים, הפעילים וההורים המלווים שעשו הכל  

 ושקע ומהנה! כדי שלחניכים יהיה טיול מ
 

 אנו מזמינים את כל חניכי שכבת ג' להשתתף בפעילות אחתפעולת ג' ראשונה. השבוע התקיימה 
 . המדריכים מתרגשים מאוד לפגוש אתכם שוב! לחודש

 
 של "לול" היה עסוק בפעילויות רבות ומגוונות: אני שמח לעדכן כי גם צוות השכב"ג
בהנחיית אורי גדסי אילני. ההרצאות "התנהגויות סיכוניות" עברנו החודש סדרת הרצאות בנושא 

עברו בפורומים שכבתיים והיו מותאמות למה שמעניין את הצוות. גילינו ביחד המון דברים חדשים 
 והבנו קצת יותר איך לחשוב בצורה ביקורתית.

 
בנוסף, גם ההרצאה להורים הייתה מוצלחת ומעניינת מאוד. אנו רוצים להודות מקרב לב לכל  

 ההורים שהגיעו ללול לשמוע וללמוד על החיים של ילדיהם. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

במושב ירחיב, בטורניר השתתפו קבוצות מכל רחבי    בטורניר מחניים מועצתיהצוות הבוגר השתתף  
 קום השני! עוד גביע התווסף לארון הגביעים של הלול!   המועצה. לשמחתנו זכינו במ

 כל הכבוד לשחקנים ולמעודדים, היה אירוע מגבש ומלא בגאווה יישובית. 
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שהתקיימה בבית הספר צפית בכפר מנחם. השתלמות חורף בסוף השבוע האחרון יצא צוות הלול ל
ממלאים. צוות ההדרכה למד וקיבל כלים חברי צוות הלול עברו הכשרות בהתאם לתפקידים שהם 

 כדי להפוך את חווית החניכים בלול ליותר טובה ומשמעותית. 
 

, שי לנגליב. שי ילווה אותנו במהלך השנה בעיקר בפיקוח על תחום  רכז הדרכה חדשמצטרף אלינו 
 ופורה! ההדרכה בלול והמשך ההשקעה בהדרכה בלול לכלל שכבות הגיל. מאחלים שנה מוצלחת 
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 ומה מחכה לנו החודש??
 

   –הפנינג חנוכה לתושבי רמות השבים  
 באחריות ובניהול של חניכי שכבת  ח' 

 

 בבית העם, 17:30בשעה   21/12 מוצ"שההפנינג יתקיים ב
 

   –תושבי הכפר מצעיר ועד זקן    לכלהפעילות מיועדת  
 החנוכה. כל קהילת רמות השבים מוזמנת לחגוג את בוא חג  

 
 מדריכי שכבה ח' וחניכיה עובדים קשה מאוד על ההפנינג, 

 אנו מקווים לראות נוכחות מרשימה של כל התושבים! 

 מצפים לראות את כולכם! 
 

לטיול   י"ב(- יצאו חניכי השכבה הבוגרת )ט'  26-29/12בין התאריכים      -טיול חנוכה לשכבה הבוגרת  
יתקיים השנה במזרח רמון ונועד לתת לנוער חוויה של הליכה במסלולים אתגרי ומיוחד במינו. הטיול  

מאתגרים וגיבוש עם חניכים בני גילם מישובים אחרים בתנועת הנוער. הרישום לטיול באמצעות 
 אתר התנועה! מובטחת חוויה בלתי נשכחת! 

 
    שתהיה המשך שנת פעילות מוצלחת!
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 הבזקים מהעבר
 

 רמות השבים הסילו של 
 כתבה: איריס מורג 

 
 

בימים אלה יצא ספר חדש: "סילו ישראלי", המסכם מסע של יותר משני עשורים, שערך האדריכל  
יוסף פיליפ פרידמן בעקבות מבני הסילו של ישראל. גם הסילו של רמות השבים נכלל בתיעוד המקיף  

 סטרובסקי. והמרהיב שנעשה בספר, בעזרת צילומיו המרהיבים של הצלם צחי או
 

לסילו שמות רבים, בהם מגדל תבואות, ממגורה, סילו, מגדל תחמיץ ועוד, פרידמן מסכם ומסביר 
 שמדובר בעצם  ב"מיכל אחסון )לתערובת( שהוא גם מכונה".   

 
, כגוף הממונה על הארגון הכלכלי והמשקי  1934קואופרטיב  'אל על' אשר החל לפעול בחודש מאי 

אחראי גם על קניית חומרי התערובת לתרנגולות, מזון שהיה מורכב מתערובת  של ענף הלול, היה 
הארגון דאג לערבב את המזון ולארוז אותו על פי משקל ואף דאג  1של מיני גרגרים וקמחים שונים. 

להובלתו עד למחסן החבר. המקום הראשון אשר שימש לאחסון מזון התרנגולות היה ברפת שנשכרה  
יה לאחסן  בכפר מל"ל אך ניתן ה

טון של תערובת.   30 -בה רק כ
הוקם מחסן   1936בשנת 

תערובת על אדמת הקואופרטיב  
אשר הורחב מדי שנה לאור  
הצריכה ההולכת וגדלה, עד  

נבנה בכפר אסם   1939שבשנת 
 המכונה סילו הרמטי.  

 
                                                             

 
 ההרמטי? מהו הסילו 

באחסון גרעיני תבואה,  
פוטנציאל גדול לקלקול עקב  
מזיקים )מיני חרקים ועכברים(,  
פגעי מזג האוויר, וכמובן אובדן  
עקב איחסון לא טוב הכולל גם  
חימום עצמי העלול לגרום  
להתפתחות נוספת של מזיקים.  

"הבטחת כל התנאים הדרושים והמספיקים לשם אחסון  מגורת תערובת חייבת להתנהל תוך  בניית מ 
תבואה ללא "חסרונות", כלומר על יסוד התחשבות בתכונות הפיסיות של הגרעינים לשם יצירת 

 2כנולוגיים נוחים לעצם תהליך השמירה וההתקנה". ט תנאים 

 

 

, הבין הקואופרטיב  שמבחינה כלכלית עדיף יבוא עצמי של חומרי המזון לעופות וייבא קמח בשר מדרום אמריקה, קמח חלב 1935כבר בשנת  1

 . 38, לירס, עמ' 21מהודו ויפן. ראו: חוברת העשור, עמ'  דג מנורבגיה, כוספה מאפריקה  וקמח דגים-מהולנד, שוויץ ואוסטרליה, שמן
 . 54, עמ' 1942פסחוביץ, אידלמן וביקלס,  2

 . אוסף ארכיון רמות השבים40 -הסילו של רמות השבים, שנות ה
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"לפתרון בעיה  ברמות השבים ניגשו  
אחסון התבואה   אחראית זו של 

ופנו לאחד   ברצינות ובישוב הדעת"
משלושת מנסחי שורות אלו,  
למהנדס נחום פסחוביץ שהיה  

אשר   3מומחה לבניית ממגורות 
תואר כ"בעל מקצוע אחד ויחיד"  

 . במקצוע של אחסון רציונלי
 

על פי שלושת המהנדסים, טיפוס  
הממגורה המודרנית חייב לכלול  

 כמה תנאים בסיסיים:
להיות בעל מכניזציה מכסימלית  
של כל עבודות הטעינה והפריקה  
בממגורה, תוך צמצום עבודת כפים  
בטיפול בגרעינים, תהיה אפשרות  
לשקילה ומדידת התבואה הנכנסת  
והיוצאת, יצירת תנאים לאי חדירת  

מפגעי הטבע: מניעת אפשרות להתפחת הגרגרים וחדירת לחות והתקנת עכברים, הגנה משופרת 
מכונות לטחינה וערבוב התבואה. במבנה המודרני ניתן לאחסן במקביל כמה סוגי גרעינים וניתן 

 להשתמש במנגנון המילוי המכני גם לאוורור הגרעינים על ידי העברתם מתא לתא. 
 

מודרניים הראשונים שנבנו בארץ. הסילו הראשון  הסילו של רמות השבים היה בין מבני הסילו ה 
)כנראה( ואחריו לאחר הפסקה של מספר  1931שנבנה בטכנולוגיה מודרנית נבנה בגן שמואל בשנת 

( והסילו השני נבנה  1938שנים, נבנו שני מבני הסילו שתוכננו ע"י פסחוביץ: האחד בכפר ויתקין ) 
ונות של תערובת. הסילו מתואר כבעל תוכנית ט 160 -והיה מיועד ל 1939ברמות השבים בשנת 

   4ריבועית פשוטה "וחסרת ייחוד". 
אך אין ספק שמראהו  
נישא למרחוק והוא שינה  
את פני הנוף הכפרי  

 האחיד.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

פסחוביץ היה מהנדס טכנולוג מתל אביב, יועץ לענייני טחינה ובניית טחנות קמח במשרד המסחר והתעשייה ונציג המסחר באירופה לחקירת  3

 . 2, עמ' 1953או: הארץ, השימוש של ציוד לפריקת גרעינים בתפזורת . ר
 . 78, עמ' 2019אור, אלכסנדרוני,  4

 ם אל על. צילום: אדולף מנדובסקי.  אוסף ארכיון רמות השביםמתח

 מבט לעבר רחוב המייסדים.  צילום: אדולף מנדובסקי.  
 אוסף ארכיון רמות השבים
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 לימים נוספו עוד מיכלי אחסון לגרעינים והסויה, 
 . 60-50 -אלה נבנו כנראה בשנות ה

 מי יכול להוסיף על כך מידע? 
  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 מופיע בכמה איורים המאפיינים את הכפר, לצד בית העם.  מבנה הסילו האיקוני
 
 , 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 
 

             
 
 
 

 
על  בחיי הכפר כפי  - האם ניתן להצביע על דעיכת החשיבות של אל

 שהיא משתקפת בשינוי מעמדו של הסילו בלוגו של פרסומי הכפר?                  
 
 
 
 

 
 

 
 
 

 .1943איור הסילו מתוך חוברת העשור, 

 איור על כריכת הקטלוג תערוכת ציורים של אמני רמות השבים 

  1970שנערכה בברלין , 

)על פי הלוגו של המועצה המקומית רמות השבים, שאותו עיצבה  

 אולמן(נורה 

 .2019מבט אל הסילו מכיוון דרום. צילום: איריס מורג, 

סמל הוועד המקומי 

  כיום



29 
 
  

alon.ramot.hashavim@gmail.com  

 מקורות:
 

, 2019, תל אביב, סילו ישראלי, אור, "כאילו אין מחר", בתוך: יוסף, פיליפ, פרידמן,  אלכסנדרוני
 . 154-65עמ' 

 
 .  1974, המועצה המקומית רמות השבים, 1933-1973רמות השבים: לירס, פטר, 

 
 . 27.4.1953 הארץ,בענין מתקנים לשאיבת חיטה בתפזורת",   –"עדות ד"ר שטרן במשפט 

 
, נ., אידלמן, י., ביקלס י., "לשאלת ההבטחה של שמירה מעולה לגרעיני תבואה ובחירת פסחוביץ

 .54-63, עמ'  1942, תשרי, תש"ג, בשבילי התכניקהטפוס של ממגורת בר למשקנו החקלאי", בתוך:  
 

. אני חושבת שצריך להוסיף את שם הצלם: צחי  2019, תל אביב, סילו ישראליפרידמן, יוסף פיליפ, 
 ובסקי )מופיע על העטיפה( אוסטר 

 
מהדורה מחודשת, ארכיון רמות   –, חוברת העשור 1933-1943תש"ג,  –רמות השבים: תרצ"ג 

 . 2013השבים, 
 
 

 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 הצטרפו לקבוצת הוואטסאפ לתושבים
 קישור להצטרפות<<

 

https://chat.whatsapp.com/GTNg7btfIsS7o0pxVHeEDW 
 

 הקבוצה סגורה לתושבי רמות השבים בלבד
 לצורך קבלת הודעות ופרסומים 

 

 רק מנהלי הקבוצה יוכלו לשלוח הודעות.
 אין אפשרות להגיב בפורום רחב.

https://chat.whatsapp.com/GTNg7btfIsS7o0pxVHeEDW
https://www.kolpo.co.il/product/uncategorized/%D7%A1%D7%91%D7%99%D7%91%D7%95%D7%9F-%D7%A2%D7%A5-2/
https://galaxyhebrew.blogspot.com/2017/10/whatsapp-plus.html
https://galaxyhebrew.blogspot.com/2017/10/whatsapp-plus.html
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 שאצא אקנה לה טבעתלפני 
 דב זהר 

 
 

 ברחוב אצבעותיי      
 אמרה לא      
 עד לצומת עיניה      

 
 בצומת ליבך      
 התקרבה      
 לצומת ראש ועין      

 
 נסעתי כמו משוגע      
 לא ראיתי בעיניים      
 עד לצומת פרדיס      

 
 עיניי קלמנטינות      
 עמדה מולי בתפוזיה      
 קליפה מיובשתשפתיי      
 ראשי מיץ ממותק      

 
 מיד הושטתי טבעת      
 המשיכה לנסוע      
 ואני בעקבותיה      
 עד שנעצרה באדום נוצץ     

 
 חיוך לפניה      

 
 
 
 
 
 

  

https://www.kolpo.co.il/product/uncategorized/%D7%A1%D7%91%D7%99%D7%91%D7%95%D7%9F-%D7%A2%D7%A5-2/
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 נופי רמות השבים
 דב זהר 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 
 

 נושק לאפור   ם כשאדו 
 
 
 
 
 
 
 

 

https://www.kolpo.co.il/product/uncategorized/%D7%A1%D7%91%D7%99%D7%91%D7%95%D7%9F-%D7%A2%D7%A5-2/

